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Její královská Výsost Helen Rhys-Jones, hraběnka z Wessexu, která se letos stala patronkou
programu pro mládež DofE, Mezinárodní cena vévody z Edinburghu,  dostala od studentů a
učitelů SUPŠ sklářské v Kamenickém Šenově darem unikátní plastické dílo z křišťálu.

Stalo se tak 20 května na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy a sportu v Praze u
příležitosti  předání certifikátů účastníkům programu DofE, jehož je tato umělecká škola
zřizovaná Libereckým krajem účastníkem.

„Předávání účastnických certifikátů je vždy osobně přítomen  určený člen britské královské rodiny.
Letos navštívila Prahu Její královská Výsost Helen Rhys-Jones, hraběnka z Wessexu, pro kterou jsme
společně se žáky vyrobili speciální  plastiku z křišťálu,“ uvedl Pavel Kopřiva, ředitel školy.

Plastika je podle něj vyrobena technikou tavení skla a kompletně broušená. Dekor je stylizací
britské vlajky. Využívá se efektu zrcadlení lomu a promítání v čočce. Symbolizuje plachtu, již
napíná a podpírá ráhnoví britské vlajky. Optické efekty uvnitř připomínají vítr a vodu. Tento
motiv byl jasnou volbou vzhledem k historii a tradicím Velké Británie jako námořní velmoci.

Plastiku, která měří 35 cm,  škola věnovala  s mottem: „Přejeme DofE šťastný vítr do plachet.“
 Zároveň poukazuje na celosvětovou působnost této nadace.

Na návrhu a provedení se podíleli studenti a pedagogové  uměleckoprůmyslové sklářské školy.
„DofE je zajímavý  program pro mládež s víc než padesátiletou tradicí a celosvětovou prestiží. Pro
jeho fungování jsou klíčové školy a další organizace, které díky svým zaměstnancům a
dobrovolníkům program zprostředkují mladým lidem,“ doplnil Jakub Jelínek, zástupce ředitele
školy.

Zdůraznil také, že Mezinárodní cena vévody z Edinburghu je ojedinělý, lety prověřený a
celosvětově uznávaný program, který mladým lidem umožňuje odhalit jejich potenciál. A



podporuje aktivitu žáků .

„Aktivní zapojení Střední  uměleckoprůmyslové školy sklářské v Kamenickém Šenově do tak
prestižního mezinárodního programu vítám. Oceňuji také zájem vedení školy a studentů dobře
 prezentovat dobré výsledky studia na veřejnosti.  Křišťálová plastika je velmi  zdařilým uměleckým
dílkem, které se bude určitě dobře vyjímat na  nějakém významném místě v sídle hraběnky,“
pochválila  činnost kamenickošenovské školy Alena Losová, radní Libereckého kraje  pro
školství., zaměstnanost, tělovýchovu a sport.


